
 
 
Zápis z jednání Komise Rady HMP pro udělování grantů v oblasti sportu 
a tělovýchovy dne 10.4.2013 
 
Přítomni:  
Předsedkyně: JUDr. Helena Chudomelová 
Členové: Mgr. Petr Bříza, Mgr. Ondřej Lněnička, Ing. Jiří Nouza, Ing. František Beneš, CSc., 
Petr Dolínek, Ing. Antonín Weinert, CSc., Andrea Vlásenková, JUDr. Monika Krobová Hášová  
 
Tajemnice komise: Mgr. Romana Beková 
 
Host: Mgr. Stanislav Hanovský vedoucí oddělení sportu, volného času a projektů SMS, Mgr. 
Michaela Knappová, referentka oddělení sportu, volného času a projektů SMS 
 
Jednání zahájila předsedkyně komise ve 13:25 přivítáním všech přítomných 8 členů komise.  
 

1. Projednání návrhu na vyřazení žádostí z důvodu nesplnění podmínek vyhlášených 
grantů dle přílohy č. 2 

V návaznosti na závěry jednání komise dne 13.3.2013 seznámila paní předsedkyně přítomné 
s tím, že odbor SMS vyzval žadatele, jejichž projekty vykazovaly formální nedostatky, 
k doplnění chybějících materiálů s termínem dodání nejpozději do 29.3.2013. Komise 
projednávala navržený seznam, u některých problematických subjektů nechala paní 
předsedkyně hlasovat. 
Usnesení: 
Komise schvaluje přílohu č. 2 se seznamem žádostí navržených k vyřazení, neboť nesplňují 
podmínky vyhlášených grantů. 
Hlasování: 8 pro – 0 proti – 0 se zdržel.   
Usnesení bylo přijato. 
 

2. Projednání celkového objemu finančních prostředků navrhovaných do grantových 
programů 

Předsedkyně předložila návrh rozdělení finančních prostředků do grantových programů I. až 
VIII., o kterém členové komise diskutovali. V rámci schváleného rozpočtu hl. m. Prahy je 
určeno 350 mil. Kč pro sport. Z této částky je určeno na partnerství 30 mil. Kč, ostatní na 
granty, LODM, mimořádné havárie, projekty Praha sportovní a 40 mil. Kč na investiční 
výstavbu, rekonstrukce a modernizaci sportovišť v rámci grantů. 
Usnesení: 
Komise navrhuje při respektování výše uvedeného rozpisu schválení využití 310 mil. Kč na 
projekty v grantových programech I. – VIII. 
Hlasování: 8 pro – 0 proti – 0 se zdržel.   
Usnesení bylo přijato. 
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3. Program č. VIII. Rozvojové a systémové projekty celopražského významu 
Ve 14:30 přišla JUDr. Krobová Hášová. 
Ve 14:50 odešla členka Vlásenková 
 
Mgr. Lněnička odmítl, stejně jako již v minulosti, způsob přerozdělování dotačních 
prostředků z loterijních daní v VIII. systémovém a koncepčním grantovém programu. Trval na 
svém návrhu, že tyto peníze by se mohly rozdělovat i obchodním společnostem, které by za 
ně stavěly novou infrastrukturu nebo by se přidělily přímo městským částem. Kritiku 
programu VIII. projevil hlavně u projektu pražského fotbalového svazu. Zpochybnil jeho 
systémové možnosti dohledu nad preferovanými sportovními centry mládeže a způsob 
návrhu klíče pro přerozdělování přidělené výše dotace na realizaci projektu ke koncovým 
příjemcům. 
Dále odmítl i záměr tohoto programu, kterým je účelová částečná úhrada platů 
profesionálních mládežnických trenérů. 
 
Mgr. Bříza se podivil, že Mgr. Lněnička přichází s těmito názory až na půdě finálních jednání 
grantové komise, aniž by se k nim během celého roku od jejich vyhlášení aktivně vyjadřoval.  
Poukázal na fakt, že Mgr. Lněnička sám sebe v minulosti při jednání grantové komise navrhl 
jako garanta pražského fotbalu. Jako aktivní člen fotbalového hnutí v Praze mohl tedy v 
průběhu celého roku konzultovat projektový záměr přímo na půdě svazu, event. se na něm 
podílet. Dále zdůraznil, že se podivuje jeho názorům, protože jsou diametrálně rozdílné od 
veřejných diskuzí zástupců jednotlivých pražských svazů na komisích sportu a diskuzních 
„workshopech“, kde všichni vyjadřovali jasně své potřeby. Zároveň vyjádřil politování, že se 
Mgr. Lněnička v zájmu podpory sportu v Praze těchto workshopů nikdy nezúčastnil. K 
vlastnímu programu VIII. doplnil, že je potřeba zkvalitňovat obsahy projektů, důsledně 
kontrolovat jejich plnění a použití finančních prostředků. 
 
V závěrečné diskusi v obecné shodě členů komise zaznělo, že pro následující dotační období 
bude nutné v VIII. programu podle dostupných poznatků upřesnit pravidla a konkretizovat 
kvalitu projektových záměrů. Pro další období pak počítat i s úpravami podle poznatků 
dohledu, kontrol a vyúčtování k jejich realizacím. Dále je zapotřebí pokusit se sjednotit názor 
samospráv městských částí a dospět ke spolupráci na systémovějším přidělování 
alokovaných dotací. Tyto závěry by měly zajistit systémovost a sportovní veřejností 
požadovanou dlouhodobost. 
 
Poté členové komise diskutovali o celkové výši finančních prostředků, která bude rozdělena 
v programu VIII.  Na základě příspěvků členů komise byla nakonec navržena částka 150 mil. 
Kč. 
Usnesení: 
Komise navrhuje rozdělit v programu VIII. Rozvojové a systémové projekty celopražského 
významu částku 150 mil. Kč. 
Hlasování: 7 pro – 1 proti – 0 se zdržel.   
Usnesení bylo přijato. 
 

4. Návrhy jednotlivým žadatelům v programu VIII. 
Členové komise projednávali navržené částky na projekty u jednotlivých žadatelů. 
V některých případech proběhla diskuze a předsedkyně dala hlasovat o změnách a 



přesunech částek. Výsledkem je tabulka návrhů programu VIII. Rozvojové a systémové 
projekty celopražského významu, která bude finálně schválena na příštím jednání. 
 

5. Návrh na prodloužení realizace a vyúčtování projektů v programu VIII. Rozvojové 
projekty do 30.6.2014 s průběžnou informací do 30.11.2013 

K diskusi byl předložen návrh na schválení prodloužení realizace a vyúčtování projektů 
v programu VIII. s povinností poskytnout průběžnou informaci. Vzhledem k tomu, že 
rozvojový program VIII. byl zamýšlen jako dlouhodobý a nyní subjekty obdrží finance až 
v polovině roku, shodli se členové na prodloužení realizace a vyúčtování do poloviny roku 
2014. 
Usnesení: 
Komise doporučuje prodloužení realizace a vyúčtování projektů v programu VIII. Rozvojové a 
systémové projekty celopražského významu do 30.6.2014 s průběžnou informací do 
30.11.2013. 
Hlasování: 6 pro – 0 proti – 1 se zdržel   
Usnesení bylo přijato. 
 

6. Různé 
Členové komise požádali odbor o přehlednou tabulku žadatelů o grant, která byla 
prezentována na jednání. Dále požádali, aby odbor předložil grantové komisi návrh dotační 
smlouvy pro VIII. program a pro projednání v Radě hl.m. Prahy návrh na posunutí termínu 
realizace a vyúčtování využití dotací. 
 
Komise stanovila termín dalšího jednání na 18.4.2013 od 14:00 hod. 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16:45h 

 
V Praze dne 12.4.2013 
 
 
 
………………………………. 
JUDr. Helena Chudomelová  
předsedkyně komise  
 
 
Zapsala: 
Mgr. Romana Beková 
tajemnice komise 


